

鞘氨醇-1-磷酸的定量测定——一种新的竞争性结合方法

Quantitative Measurement of Sphingosine-1-phosphate: A Novel Competitive Binding Method

投稿时间: 1999-8-2 最后修改时间: 1999-12-21

稿件编号: 20000427

中文关键词: [鞘氨醇-1-磷酸](#) [受体](#) [测定](#)

英文关键词: [sphingosine-1-phosphate](#) [receptor](#) [quantitation](#)

基金项目:

作者	单位
屠振兴	第二军医大学长海医院消化实验室, 上海 200433
龚燕芳	第二军医大学长海医院消化实验室, 上海 200433
J. R. van BROCKLYN	Department of Biochemistry and Molecular Biology, Georgetown University Medical Center, Washington DC 20007, USA
S. SPIEGEL	Department of Biochemistry and Molecular Biology, Georgetown University Medical Center, Washington DC 20007, USA

摘要点击次数: 92

全文下载次数: 4

中文摘要:

鞘氨醇-1-磷酸(SPP)是重要的细胞第二信使,影响细胞的生长和死亡.通过培养和收集转染SPP受体-EDG-1的HEK293细胞,与标记及非标记SPP共孵育,利用它们与HEK293细胞的竞争性结合,测定细胞、血清和组织中SPP含量.该法无需特殊仪器,可以测到皮摩尔水平的低含量,批间差异小于15%(6次).

英文摘要:

Sphingosine-1-phosphate(SPP) is an important second messenger involved in cell growth and cell death. HEK293 cells transfected with EDG-1, a SPP receptor, were cultured and harvested, and incubated with ^{32}P labeled or non-labeled SPP. The SPP level was determined based on competitive binding of SPP or ^{32}P -SPP to HEK cells. This method does not require special apparatus, and able to measure the content of SPP as low as pmol with high sensitivity and good repetition. The between groups deviation was less than 15%.

[查看全文](#)

[关闭](#)

[下载PDF阅读器](#)

您是第383877位访问者.

主办单位: 中国科学院生物物理研究所和中国生物物理学会 单位地址: 北京市朝阳区大屯路15号
服务热线: 010-64888459 传真: 010-64889892 邮编: 100101 Email: prog@sun5.ibp.ac.cn
本系统由勤云公司设计, 联系电话: 010-62862645, 网址: <http://www.e-tiller.com>

京ICP备05002794号